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§ 15

Föregående protokoll

Sammanfattning
Mötesprotokollet från Näringslivsrådets sammanträde 7 maj 2015 godkänns och läggs 
tillhandlingarna.
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§ 16

Adam Reuterskiöld, kommunstyrelsens ordförande, berättar om hur 
han ser på näringslivet och dess betydelse för Ekerö kommun 
framöver

Sammanfattning
Adam Reuterskiöld (M), kommunstyrelsens ordförande berättade om alliansens visioner om 
Ekerö från landsbygd till småstad. Det skall inte bli en förortskänsla utan Ekerö ska verka för 
fortsatt "korta vägar" till grannen och många mötesplatser, såsom exempelvis våra 
kommunala badstränder. Ekerö önskar inga gallerior och det ska inte byggas snabbt och 
opersonligt. Vi ska bygga hyresrätter och bostadsrätter samt göra gatumiljöer med trottoarer. 
Nya områden som är planerade är Ekerö centrum och Jungfrusunds sjöstad där det kommer 
att bli många nya bostäder.

Kulturmiljöer är viktiga att behålla.

Den nya översiktsplanen (ÖP) som siktar mot 2050 ska vara klar 2017.

Med tanke på Förbifart Stockholm kommer Ekerö att bli en mycket attraktiv kommun i länet 
och det kommer att göra livet lättare för många Ekeröbor som pendlar till olika delar i länet. 
Även 261'ans utbyggnad till 4 filer ger nya förutsättningar för de boende i kommunen.

För att företagandet i kommunen ska utvecklas behövs samarbete mellan olika aktörer och 
nya etableringar. Detta ger fler företag som i sin tur ger fler arbetstillfällen.

Ekerö ska fortsatt erbjuda företagare en hög service och rådgivning.
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§ 17

Lennart Nilsson, byggnadsnämndens ordförande berättar om 
byggnadsnämndens förbättringsarbete

Sammanfattning
Stockholms Business Alliance (SBA) analyserar kommunens arbete inom fem 
 myndighetsområden, där bygglovsfrågor är ett område, och ger vartannat år ut en ranking.  I 
årets ranking föll Ekerö kraftigt och Lennart Nilsson (M), Byggnadsnämndens ordförande 
berättar hur Byggandsnämnden (BN) och Stadsarkitektkontoret arbetar med frågorna i dag.

SBA´s tapp ger BN nycklar att arbeta vidare med.

Saker som förändrats under 2015 och som troligtvis ger positiv effekt framöver är följande:

* Kvällsöppet på Stadsarkitektkontoret på torsdagar. Många kommer efter arbetet och det är 
uppskattat att möjlighten finns.

* Två handläggare på Stadsarkitektkontoret är riktade mot företagsärenden.

* Det nya kundtjänstcentret Ekerö Direkt ger snabbare svar till de som ringer in enklare 
frågor. Tidigare var kundtjänsten för bygglovsfrågor öppet kl 9-12 på vardagar, numera svarar 
Ekerö Direkt på byggfrågor mellan kl 8-16.30 på vardagar utom torsdag då det är öppet till kl 
19.

* BN skickar årligen ut en egen enkät till de som sökt bygglov. Det kan vara bra att veta att 
2013 när det var lågkonjuktur byggdes det mindre, 2014 ökade det och 2015 har det varit 
många ärenden. Ett avslag ger ofta lågt betyg i enkäter. De som är nöjda tiger.

* Övriga åtgärder som tagits är att Stadsarkitektkontoret kopplar kontakt mellan det 
ansökande företaget och Näringslivsenheten. Dialog är viktigt för att missförstånd ska 
undvikas. Kommunen vill införa elektroniskt bygglov så snart som möjligt, detta betyder 
att de sökande kan "följa" sina bygglov från inlämning till beslut.
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§ 18

Näringslivschefen informerar

Sammanfattning
* Stefan Pellén berättade kort om Stockholm Business Alliance (SBA) och Svenskt 
Näringslivs rankingar där vi i år efter flera års uppgång nu fallit. Tittar vi historiskt så har vi 
med jämna mellanrum tappat mellan varven men över tid har vi ökat från att från början legat 
i botten.

Årets ranking inom SBA gav Ekerö placeringen 47 i år, där föll Ekerö 44 steg från plats 3 år 
2013.

I Svenskt Näringslivs ranking föll Ekerö från plats 58 från 83.

Flera andra kommuner som också brukar ligga högt i dessa rankingar har fallit i år och 
förklaringen vet vi inte ännu. En del av Ekerös tapp kan förklaras med att Ekerö haft några 
komplicerade myndighetsärenden. Ekerö får ofta lågt betyg i infrastrukturfrågor och där har vi 
svårt att konkurrera med exempelvis Solna.

* Ekerös näringslivsenhet har börjat med Nyhetsbrev. Registrera sig gör man på kommunens 
hemsida på www.ekero.se/naringsliv

* Den 19 november arrangeras kommunen och Näringslivsrådets årliga Näringslivsdag för 
kommunens företagare. I år hålls dagen på Skytteholm efter att ha varit på Sånga-Säby i 
många år.

6



Mötesprotokoll
2015-10-08

Näringslivsrådet

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 19

Johan Palén från Destination Ekerö berättar om det planerade 
"näringslivshuset" på Ekerövägen

Sammanfattning
I "Backes hus" på Ekerövägen uppför Ladza fastigheter ett nytt näringslivshus kallat 
Destination Ekerö. Där ska delar av Ekerös näringsliv och företagsorganisationer husera 
under samma tak.

Det ska vara dynamiskt, spännande och modernt.

Det ska kännas pålitligt och professionellt.

Det ska upplevas lätt, möjligt och hängivet.

I bottenplan etableras intressanta butiker som gör att folk stannar till och handlar. På övre plan 
blir det kontor och konferensmöjligheter. Man kan hyra fasta eller temporära kontorsplatser. 
Det ska finnas egna rum och platser i loungemiljö.

Det ska arrangeras events och happenings relaterad till företagandet.

Klassisk service så som post, telefon och reception erbjuds tillsammans med redovisnings- 
och administrativa tjänster.

Destination Ekerö tror att många småföretagare som i dag sitter hemma kan behöva input och 
impulser från andra och tror därför på denna affärsidé.

De startar även upp ett eget "Ö-råd" för att hjälpa nya företag och affärsidéer in på 
marknaden.

Intresset från omvärlden och lokala företag och organisationer är stort och många kontrakt är 
redan skrivna. Inflyttning blir 2016 om bygglov går som planerat.
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§ 20

Övriga synpunkter och frågor

Sammanfattning
Företagsorganisationerna berättade kort om sina engagemang och event.

SELMA arbetar aktivt med besöksnäringsfrågor

MFF arrangerar en företagarlunch per månad på Troxhammar golfrestaurang. De har en 
föreläsning 22 oktober om trafikläget i kommunen.

Handelskammaren arbetar med Framtidsvisionen.

Centrumföreningen är nöjda med att butiksutbudet förbättrats men har problem med att det 
saknas p-platser. De har även önskemål om flera trafikljus i centrumområdet.
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§ 21

Nästa möte

Sammanfattning
Nästa Näringslivsråd hålls den 10 december 2015 på Ekebyhovs slott.
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